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PROTOKÓŁ Nr  16/2016 
 posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów,  

które odbyło się 9 września 2016 roku, o godz. 1400 

 
Przewodnicząca Komisji - Teresa Majkusiak 
Protokolant   - Alicja Dąbrowska  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie, w którym uczestniczyło 9 radnych na 
ogólną liczbę 9 oraz zaproszeni goście (listy obecności stanowią odpowiednio załączniki Nr 
1 i 2 do protokołu).  
 
Uwag do porządku nie zgłoszono. Został przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco:  
 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

na 2016 rok. 
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr 
97/XII/2015 Rady Powiatu w Radomiu z dnia 18 grudnia 2015 roku dotyczącej 
Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu radomskiego. 

 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 

 
4. Zaopiniowanie informacji o przebiegu realizacji budżetu powiatu radomskiego za 

I półrocze 2016 roku. 
 

5. Zaopiniowanie informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej w tym 
o przebiegu realizacji przedsięwzięć za I półrocze 2016 roku.  
 

6. Sprawy różne.  
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Powiatu w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2016 rok. 
 
Projekt uchwały dotyczył: 
 

• zwiększenia dochodów i wydatków budżetu powiatu o 10.000 zł z przeznaczeniem na 
remont drogi Błaziny Dolne – Piotrowe Pole. Środki pochodzą z pomocy finansowej 
udzielonej z Gminy Iłża, 
 

• zwiększenia wydatków w dziale 600 o 250.000 zł. na bieżące utrzymanie dróg tzn. na 
wykaszanie traw poboczy, rowów, na wykonanie oznakowania poziomego dróg, na 
obowiązkowe przeprowadzenie pomiarów ruchu na przejazdach kolejowych oraz na 
zimowe utrzymanie dróg, 
 

• przeniesienia oszczędności powstałych po zakończeniu, bądź rozstrzygnięciu 
postępowań przetargowych w kwocie 70.000 złotych między zadaniami 
z przeznaczeniem na przebudowę drogi w miejscowości Pakosław, ponieważ po 
przetargu okazało się, że najniższa oferta przewyższała środki zabezpieczone na to 
zadanie, 
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• zmiany nazwy zadania z „3507W Taczówek – Taczów – Milejowice opracowanie 
dokumentacji projektowej na przebudowę drogi”, na „3507W Taczówek – Taczów - 
Milejowice – opracowanie dokumentacji projektowej na rozbudowę drogi wraz 
z budową ścieżki rowerowej” w ramach zaplanowanych na 2016 rok środków 
finansowych, 
 

• zwiększenia wydatków o 88.735 zł na sfinansowanie dodatków mieszkaniowych i 
wiejskich w skutkach czteromiesięcznych (IX-XII) w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Iłży, Liceum Ogólnokształcącym w Iłży i Międzypowiatowym 
Ośrodku Doskonalenia Nauczycieli w Radomiu z siedzibą w Iłży, 
 

• zwiększenia wydatków dla Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego 
w Chwałowicach o 36.500 zł na zakup przyczepy rolniczej, 

 
• zwiększenia wydatków o 125.000 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie opłat za 

energię elektryczną, wodę i gaz w CKZiU w Chwałowicach oraz CKZiU w Pionkach, 
 

• zwiększenia dochodów i wydatków o 46.000 złotych na wydzielonym rachunku 
dochodów w Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Chwałowicach. 
Wpływy pochodzą m.in. z najmu pomieszczeń hotelowych dla młodzieży, opłat za 
kursy itp. i przeznaczone zostaną na zakup mebli i pościeli, materiałów do naprawy i 
remontów, 
 

• zwiększenia dochodów i wydatków o 7.267 złotych na wydzielonym rachunku 
dochodów w Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Pionkach. 
Wpływy pochodzą z tytułu zakwaterowania, wyżywienia i przewozu młodzieży. 
Wydatki przeznaczone zostaną na zakup paliwa, materiałów malarskich, środków 
żywności, 

 
• zmniejszenia o 382.609 zł, kwoty dotacji na zadaniu pn.:” Informatyzacja oraz 

wdrożenie e-usług w Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki 
Zdrowotnej w Pionkach” oraz wpisanie tego zadania do WPF na lata 2016 – 2017 
i zabezpieczenie w roku 2017 kwoty w wysokości 378.398 zł., 

 
• zwiększenia dochodów i wydatków budżetu powiatu w dziale 852 o kwotę 22.576 

złotych z przeznaczeniem na zapewnienie opieki i wychowania dziecka z terenu 
powiatu tatrzańskiego w Domu Matki i Dziecka w Jasieńcu Iłżeckim Dolnym, 

 
• zwiększenia dochodów i wydatków budżetu powiatu o 700 złotych w rozdziale 85202 

z przeznaczeniem na udział mieszkańców DPS w Jedlance w imprezie turystyczno – 
sportowej, 

 
• zwiększenia dochodów i wydatków budżetu powiatu o 81.437 złotych z 

przeznaczeniem na wynagrodzenia koordynatorów zatrudnionych na umowę o pracę 
oraz na umowę zlecenie w ramach programu asystent rodziny i koordynator rodzinnej 
pieczy zastępczej na 2016 rok, 

 
• przeniesienia w planie wydatków PCPR w Radomiu i zagospodarowania 

oszczędności w kwocie 1.960 złotych powstałych w § 4040 z przeznaczeniem na 
zakup usług pocztowych, 
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• przeniesienia wydatków w kwocie 11.700 zł. w DPS w Jedlance, z przeznaczeniem 

na wypłatę odprawy po zmarłej pracownicy oraz zakup odzieży ochronnej i dopłat do 
okularów, 

 
• przeniesienia wydatków w kwocie 14.968 zł. w DPS w Jedlance i wprowadzenie 

nowego zadania inwestycyjnego „Wykonanie przyłącza gazowego wraz z projektem 
w DPS Jedlanka” oraz dokonania zmiany w WPF poprzez wprowadzenie tego 
zadania na lata 2016-2019  oraz zwiększenie wydatków na nie o łączną  kwotę 70.936 
zł, 

 
• przeniesienia kwoty 3.100 zł z wynagrodzeń osobowych pracowników DPS 

Krzyżanowice oraz przeniesienia 2.000 złotych z zadania pn.: ”Opracowanie 
dokumentacji technicznej i kosztorysowej na zadanie Modernizacja kotłowni” na 
zadanie pn.: „Wykonanie przyłącza wodnego do kotłowni na terenie DPS 
Krzyżanowice”. Wiąże się to z przekazaniem Dworku w Krzyżanowicach 
spadkobiercy, w którym znajdowała się hydrofornia, z której zasilana była kotłownia 
DPS. W związku z czym należy wykonać nowe przyłącze, 

 
• przeniesienia oszczędności na wynagrodzeniach w rozdziale 85202 w kwocie 12.100 

złotych z przeznaczeniem na zakup zamiatarki drogowej w DPS w Krzyżanowicach, 
 

• przeniesienia kwoty 25.160 złotych z powiatu szydłowieckiego na powiat lipski, 
gdzie koszty utrzymania dzieci w placówkach opiekuńczo – wychowawczych okazały 
się wyższe niż planowano, 

 
• przeniesienia kwoty 5.300 zł. z Gminy Miasta Radomia na powiat wołomiński. 

Oszczędności powstały w związku z tym, że wychowanka umieszczona w rodzinie 
zastępczej na terenie Gminy Miasta Radomia opuściła rodzinę zastępczą wcześniej 
niż zakładano. Środki te przekazuje się powiatowi wołomińskiemu gdzie 
umieszczone zostało dziecko z powiatu radomskiego,  

 
• zwiększenia dochodów i wydatków budżetu powiatu o 909 zł. Środki zostaną  

przeznaczone dla Stowarzyszenia Przyjaciół Młodocina Większego i Osób 
Niepełnosprawnych „Pozytywni” na dofinansowanie kosztów terapii uczestnika 
Warsztatu Terapii Zajęciowej w Młodocinie Większym, pochodzącego z powiatu 
szydłowieckiego, 
 

• zwiększenia dochodów i wydatków w rozdziale 85321 o  37.600 złotych 
pochodzących ze środków własnych powiatów, dla których Zespół wydaje 
orzeczenia, z przeznaczeniem na wypłaty nagród dla pracowników Zespołu, 
 

• zwiększenia dochodów (zwrot Funduszu Pracy) i wydatków budżetu powiatu o 
24.644 zł z przeznaczeniem na wynagrodzenia osobowe dla dwóch pracowników 
PUP zatrudnionych do obsługi projektu współfinansowanego z Europejskiego 
Funduszu Społecznego p.n. „Aktywizacja osób w wieku 30 lat i powyżej, 
pozostających bez pracy w powiecie radomskim”.  

 
• zwiększenia dochodów i wydatków o 2.536 złotych na sfinansowanie wydatków w 

zakresie promocji programu „Aktywny samorząd” 
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Ponadto zwiększa się przychody budżetu powiatu o 817.626 złotych z wolnych środków na 
rachunku bieżącym powiatu, z tego 117.626 złotych na sfinansowanie deficytu budżetu 
powiatu i 700.000 złotych w związku ze zwiększeniem rozchodów na planowane udzielenie 
długoterminowej pożyczki dla Szpitala w Pionkach przez Zarząd Powiatu. Z wnioskiem w tej 
sprawie wystąpił dyrektor Szpitala. Zgodnie z przepisami Rada ustala maksymalny limit do 
jakiego Zarząd Powiatu w roku budżetowym może udzielać takich pożyczek. Taki limit został 
ustalony w §4 projektu uchwały.  
 
Radny Waldemar Trelka zapytał, na co dyrektor Szpitala w Pionkach przeznaczy pożyczkę.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że na spłatę zaległych zobowiązań 
wymagalnych z tytułu zakupu usług i towarów, głównie za dostarczenie ciepła.  
Do tej pory powiat udzielał poręczenia kredytu, który zaciągał Szpital. Na bieżąco raty są 
spłacane.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał, czy przebudowa drogi Sucha – Męciszów będzie 
pokryta z dochodów własnych, czy też będzie jakaś refundacja.  W uchwale budżetowej nie 
są wskazane inne źródła.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska wyjaśniła, że droga Sucha – Męciszów jest 
zaplanowana do dofinansowania z PROW-u poprzez refundację w wysokości 63,63% 
wydatków kwalifikowanych. Refundacja nastąpi po zakończeniu inwestycji w wysokości 
853.693 złote.   
 
Radny Zbigniew Dziubasik stwierdził, że jeśli idzie o inwestycje drogowe, to Zarząd 
planuje zwykle wyższe koszty, natomiast jeśli chodzi o wydatki bieżące szkół, to się każe 
dyrektorom obcinać wydatki bieżące przy planowaniu budżetu. Później w ciągu roku brakuje 
im pieniędzy i dyrektorzy występują do powiatu o środki a my im je łaskawie dajemy. Wie, 
że pani Naczelnik jest sroga i każe dyrektorom obcinać wydatki bieżące, oni to robią bo 
muszą, ale efekt jest taki, że za chwilę pojawiają się potrzeby jak energia elektryczna, woda, 
gaz. Wydatki bieżące szkół w ubiegłym roku były na jakimś poziomie i wiadomo było, że w 
tym roku będą na tym samym poziomie, albo trochę wyższe.  
Wydaje się, że jest tu jakaś chęć pokazania, ja tu rządzę, to ja każę ograniczyć dyrektorom 
koszty bieżące. Nie powinno się tak robić. Z inwestycji drogowych mamy do podziału 
pieniądze, które Zarząd dzieli według własnego uznania, natomiast jeśli chodzi o bieżące 
koszty utrzymania szkół, to musimy dokładać środki. I znowu dyrektorzy w roli petenta 
zjawiają się i proszą żeby im dołożyć bo im braknie pieniędzy. Po co ten cyrk, komu to 
potrzebne. Chyba po to żeby pokazać, że ma się władzę. To się powtarza co roku i ktoś mądry 
powinien pójść po rozum do głowy.  
Kilka lat temu była duża awantura na Komisji Edukacji, gdzie Wicestarosta Górak zarządzał 
oświatą i była taka sama sytuacja i dzisiaj jest podobnie.   
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że o dodatkowe środki wystąpiły 
tylko dwie jednostki. Świadczy to o tym, że inni dyrektorzy sobie poradzili. W tych 
placówkach nie wystarcza, w Pionkach jest internat, mają inne potrzeby. Zarząd planując 
wydatki w oświacie na cały rok, nie jest w stanie wszytskiego zabezpieczyć, bo nie wie jaki 
będzie nabór na ostatni kwartał. Jeśli okazałoby się, że byłyby oszczędności, to przecież 
dyrektorzy mogą przesuwać je między paragrafami uchwałami Zarządu, co zresztą robią. 
Zatem zabezpieczenie całego roku zarówno po stronie wynagrodzeń jak i wydatków 
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bieżących to nie jest dobra droga. Mając doświadczenie z lat poprzednich i wypracowany 
schemat, zauważyli, że dyrektorzy mając niższe środki racjonalnie je wydatkują.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik stwierdził, że nie widzi związku między naborem a 
oszczędnościami  na gazie, wodzie i energii elektrycznej. Czy jest uczniów 25, czy 50 to tych 
różnic nie ma.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska wyjaśniła, że są wtedy oszczędności na 
wynagrodzeniach i dyrektor może je przenieść. 
 
Radny Waldemar Trelka stwierdził, że każda jednostka potrzebuje określoną kwotę 
pieniędzy żeby zabezpieczyć funkcjonowanie, ale potrzeb w zakresie dróg do zrealizowania 
jest więcej i chodzi o to, żeby wprowadzić ich jak najwięcej, zabezpieczyć choćby minimalne 
środki, ale żeby te minimalne środki się znalazły to trzeba gdzieś poskrobać. Skrobie się 
właśnie w takich jednostkach i później te zadania są wprowadzone do budżetu i trzeba je 
realizować. Odnosi się sukces, bo się daje szkołom ekstra pieniądze np. 600.000 złotych. 
Wiadomym jest uchwalając budżet, że tych pieniędzy zabraknie.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że idąc takim tokiem myślenia, to 
nie powinniśmy dokładać do subwencji oświatowej. A dołożyliśmy ponad 2 mln złotych. 
Zrobiona została jeszcze dodatkowo rezerwa na wynagrodzenia na kolejny milion. Jeśli 
Zarząd miałby oszczędzać w tym momencie na oświacie, to by nie wyłożył ekstra 3 mln 
złotych. Tylko przeniósłby je na drogi, czy na inne inwestycje. W poprzednim roku w 
uchwale budżetowej było dołożone do oświaty 500.000 złotych. A w uchwale na 2016 rok 
widząc potrzeby w oświacie było dołożone 2.062.000  złotych plus milion w rezerwie. To 
chyba nie jest mało.  
 
Radna Marzena Murawska stwierdziła, że za światło, wodę i gaz trzeba zapłacić. Dlatego 
poprosiła panią Skarbnik, osobę, która przygotowuje budżet, aby dyrektorom w najbliższym 
roku nie ciąć środków na tych wydatkach, które są konieczne, dlatego że można obciąć na 
materiałach i wyposażeniu, ale nie na świetle.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska stwierdziła, że to dyrektor decyduje, czy przeznacza 
środki na remont, na usługi, czy na energię. Zarząd przedstawia propozycje do budżetu, Rada 
je przyjmuje. Nie uważa, aby na etapie planowania uchwały budżetowej oświata była inaczej 
potraktowana niż drogi.   
 
Radny Zbigniew Dziubasik stwierdził, że te kwoty, które zostały tu wykazane wynikają z 
wniosków dyrektorów, którzy piszą że im brakuje na prąd, na gaz i na wodę. To nie oznacza 
że Zarząd obciął im środki na te media, tylko kazano im zmniejszyć koszty bieżącego 
utrzymania. Mamy w ustawie zapisane zabezpieczenie usług oświatowych, więc nie 
dokładamy. Trudno oczekiwać, że subwencja będzie do końca świata wystarczająca na 
oświatę.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska stwierdziła, że każdy dyrektor przed uchwaleniem 
budżetu daje swoje propozycje. Nie można na początku przekazać całej kwoty o jaką dyrektor 
występuje. Zarząd ustala kwotę ogólną, nie zajmuje się każdą jednostką indywidualnie, bo 
każda jednostka ma swojego dyrektora i główną księgową. Jest Wydział Edukacji, który 
monitoruje całość i to Wydział Edukacji z nią bezpośrednio współpracuje. Dyrektorzy 
składają co miesiąc sprawozdania Rb – 28s wydatków, z których widać w jakich paragrafach, 
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jakie środki wydają. Te dwie placówki mają poniesione wydatki na energię w wysokości 
świadczącej o tym, że im nie wystarczy do końca roku. Inne placówki nie wystąpiły z 
wnioskami.   
 
Radny Robert Dobosz stwierdził, że nie ma sensu w budżecie zakładać niższej kwoty na 
opłaty za energię, wodę itd., bo te kwoty znacząco się nie zmieniają co roku, a później 
wywołuje to niepotrzebne dyskusje.  
 
Po przeprowadzonej z dyskusji członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali 
projekt przedmiotowej uchwały. Stanowi on załącznik Nr 3 do protokołu.   
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad - Zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr 97/XII/2015 Rady Powiatu w Radomiu z dnia 
18 grudnia 2015 roku dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu radomskiego. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że w WPF uwzględnione są 
wszystkie zmiany wynikające ze zmian dochodów i wydatków. Łącznie dochody zwiększają 
się o 304.031 złoty. Wydatki natomiast o 421.657 złotych. Przychody o kwotę 817.626 
złotych. Przychody są pokryte wolnymi środkami, czyli 117.626 złotych i rozchody 700.000 
złotych na pożyczkę.  
W wykazie przedsięwzięć w 2016 roku wydatki majątkowe zwiększają się o kwotę  256.320 
złotych. Wprowadzony jest do WPF projekt, który będzie realizowany w Szpitalu w Pionkach 
a my zabezpieczamy wkład własny – informatyzacja i wdrożenie e-usług. I na 2016 rok jest 
kwota 217.391 złoty. Jest to projekt unijny, dofinansowanie jest 80%, a my zabezpieczamy 
20%.  
Zadania inwestycyjne drogowe. Na zadaniu Pakosław – Iłża jest zwiększenie środków o 
70.000 złotych. Poza tym wprowadza się zadanie w DPS w Jedlance wykonanie przyłącza 
gazowego wraz z projektem i na 2016 rok jest to kwota 14.968 złotych. Zmniejszono 
natomiast środki na drodze Brzóza – Przejazd o kwotę 3.216 złotych i na zadaniu Seredzice – 
Iłża o 42.823 złote.  
Zmiany wynikają głównie z uzyskania przez SPZZOZ w Pionkach dofinansowania w 
wysokości 80% ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego na zadanie pn. 
„Informatyzacja oraz wdrożenie e-usług w Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów 
Opieki Zdrowotnej w Pionkach”, wprowadzenia nowego zadania w DPS Jedlanka pn.: 
„Wykonanie przyłącza gazowego wraz z projektem w DPS Jedlanka” oraz uzyskania 
oszczędności po przeprowadzonych przetargach na zadaniach drogowych.  

W 2017 roku jest kontynuacja zadania informatyzacji w Szpitalu w Pionkach i 
wprowadzenie kwoty 378.398 złotych i projekt ASI. Zostanie podpisany aneks do umowy 
partnerskiej, gdzie zmienia się kwota wkładu własnego i na 2017 rok należy zabezpieczyć 
środki w wysokości 103.138,39 złotych.  Poza tym w tym roku będzie realizowane zadanie 
„Wykonanie przyłącza gazowego wraz z projektem w DPS Jedlanka” na które należy 
zabezpieczyć 45.988 złotych. Wprowadzane są kwoty szacunkowe, być może ulegną zmianie.  
Zwiększone wydatki majątkowe pokryte zostaną dochodami własnymi z tytułu opłat 
geodezyjnych. 

W roku 2018 zmniejsza się wydatki o 103.236,61 złotych na programie unijnym 
„Projekt ASI – Regionalne partnerstwo samorządów Mazowsza dla aktywizacji 
społeczeństwa informacyjnego w zakresie e-administracji i geoinformacji” a zwiększa się na 
zadaniu inwestycyjnym  „Wykonanie przyłącza gazowego wraz z projektem w DPS 
Jedlanka” o kwotę 4.990 złotych. 
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W 2019 roku w wykazie przedsięwzięć zwiększono wydatki majątkowe  na zadaniu 
inwestycyjnym  „Wykonanie przyłącza gazowego wraz z projektem w DPS Jedlanka” o 
kwotę 4.990 złotych. 
 
Po przeprowadzonej dyskusji członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali 
projekt przedmiotowej uchwały. Stanowi ona załącznik Nr 4 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały 
w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
 
Zaplanowany do zaciągnięcia na rok 2016 kredyt bankowy w kwocie 2.100.000 złotych na 
okres 3 lat w całości zostanie przeznaczony na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu 
powiatu. Źródłem spłaty będą dochody własne powiatu. Spłata nastąpi w ciągu trzech lat 
począwszy od 2017 roku w 12 ratach kwartalnych. 
Zadłużenie powiatu z tytułu kredytów na koniec I półrocza wynosi 13.200.000 złotych, 
natomiast po uwzględnieniu proponowanego do zaciągnięcia kredytu w niniejszej uchwale 
zadłużenie wynosić będzie 15.300.000 złotych.  
Wskaźnik planowanej łącznej spłaty zobowiązań do planowanych na ten rok dochodów wynosi 
4,55%, a dopuszczalny 10,81%. Również w latach spłaty przedmiotowego kredytu (2017-
2019) obsługa zadłużenia nie przekracza dopuszczalnego poziomu określonego na podstawie 
art. 243 ustawy o finansach publicznych. 
 
Pytań i uwag nie było. Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt 
przedmiotowej uchwały. Stanowi ona załącznik Nr 5 do protokołu 
 
             
Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad- Zaopiniowanie informacji o przebiegu 
realizacji budżetu powiatu radomskiego za I półrocze 2016 roku. 
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że przyszła z RIO opinia o przedłożonej przez 
Zarząd Powiatu informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze roku 2016, 
kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej, a także o przebiegu realizacji planów 
finansowych SPZZOZ. Jest ona pozytywna z uwagą w punkcie 3 dotyczącą szpitali w 
Pionkach i w Iłży, które naruszyły podstawową zasadę finansów publicznych określoną w 
art.44 ustawy o finansach publicznych, według której wydatki publiczne powinny być 
dokonywane w wysokościach i terminach wynikających z wcześniej zaciągniętych 
zobowiązań. Radni otrzymają opinię RIO  przed sesją. (Opinia RIO stanowi załącznik Nr 6 
do protokołu) 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że w wyniku kontroli wewnętrznych 
w szpitalach za każdym razem dyrektor albo jednego albo drugiego szpitala jest kierowany do 
Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych, który bada cały materiał. W ostatnim 
postępowaniu były umorzenia a uzasadnienie było takie, że nie było to naruszenie wynikające 
ze złej woli dyrektora, tylko po prostu nie miał możliwości finansowych, aby regulować na 
bieżąco te zobowiązania. 
 
Radny Zbigniew Dziubasik poinformował, że w Szpitalu w Pionkach został zatrudniony na 
stanowisku audytora radny Lipka, a to są koszty ponad 40.000 złotych rocznie. Radni 
zatwierdzają sprawozdania, również szpitali i nikt wtedy nie mówi o tym, że koszty wzrosły, 
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czy pyta, czy zasadnym było żeby zatrudnić dodatkowego człowieka, który nie pracował do 
tej pory w szpitalu, nawet takiego stanowiska pracy tam nie było. Nagle w zeszłym roku się 
pojawiło. Co radny Lipka robi nie wiadomo. Pieniądze bierze co miesiąc, generuje koszty w 
postaci składki na ZUS itd. chociaż jest emerytem z bardzo dobrą emeryturą. Zarząd powinien 
zwrócić uwagę na takie nieuzasadnione wydatki dyrektora, jak zatwierdza sprawozdania.    
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że szpitale są placówkami 
samodzielnymi, nie są w budżecie Powiatu. Nie wie kto tam jest zatrudniony i na jakich 
zasadach.     
 

Po przeprowadzonej dyskusji członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali 
informację o przebiegu realizacji budżetu powiatu radomskiego za I półrocze 2016 roku. 
Stanowi ona załącznik Nr 6 do protokołu 
 
 

Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad - Zaopiniowanie informacji 
o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej w tym o przebiegu realizacji 
przedsięwzięć za I półrocze 2016 roku.  
 
Pytań i uwag nie było. Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali 
informację o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej w tym o przebiegu realizacji 
przedsięwzięć za I półrocze 2016 roku. Stanowi ona załącznik Nr 7 do protokołu 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 6 porządku obrad – Sprawy różne.  
 
Nie zgłoszono.  
 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 16 posiedzenie 
o godz.15.10.  
 
Protokołowała:                                                                             Przewodnicząca Komisji  
 
Alicja Dąbrowska                                                                Teresa Majkusiak 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


